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Wat waren de belangrijkste lessen die we hebben getrokken uit ons Europees 
burgerinitiatief? Laat ik er drie uithalen. 
 
Nummer één: zorg ervoor dat je heel wat meer dan 1 miljoen handtekeningen hebt! In de 
loop van de campagne voor "Minority Safepack" zijn we erin geslaagd ruim 1,3 miljoen 
handtekeningen te verzamelen. Maar opgelet: als je de campagne afgesloten hebt, moet je 
de handtekeningen ter verificatie indienen bij de nationale overheden in elk land. Mogelijk 
worden sommige handtekeningen dan ongeldig verklaard. Mensen kunnen hun naam fout 
schrijven, of een cijfer vergeten van het nummer van hun identiteitskaart of paspoort, en 
dan wordt hun handtekening niet goedgekeurd. Uiteindelijk werden er van onze 1,3 miljoen 
handtekeningen maar 1.128.385 gevalideerd. We verloren dus heel wat handtekeningen. 
Stop dus niet te snel! Ook als je het miljoen al bereikt hebt, moet je nog steunbetuigingen 
blijven verzamelen! 
 
De tweede les heeft te maken met de drempels in de lidstaten. Beperk je niet tot zeven EU-
lidstaten! Ik verklaar me nader. Neem nu Oostenrijk, waar de campagne heel goed verliep, 
maar toch slaagden we er niet in de drempel te halen, hoewel we dat echt wel hadden 
verwacht. En daar was een banale reden voor: je moet het nummer van je paspoort of 
identiteitskaart invullen om te kunnen ondertekenen, en Oostenrijkers hebben dat meestal 
niet op zak. Heel wat mensen kwamen naar ons toe en zeiden: "ik wil ondertekenen, maar ik 
heb mijn paspoort niet bij", en jammer genoeg kwamen de meesten dan niet terug. 
Beperk je campagne dus niet tot zeven EU-lidstaten, 
mik op meer! Als dan tijdens de campagne om welke reden dan ook een van de landen waar 
je echt verwacht had dat je de drempel zou overschrijden, niet lukt, heb je nog andere 
landen waar je wel kan slagen. En dat hebben we gedaan: uiteindelijk haalden we zelfs de 
drempel in 11 EU-lidstaten. Maar stop niet als je die drempel hebt gehaald! Ik geef een 
voorbeeld: in Slovenië is de drempel 5640 handtekeningen, en die hebben we gehaald. 
Maar je moet die handtekeningen nog ter verificatie indienen bij de nationale overheid. Als 
je in een land stopt zodra je daar de drempel haalt, kan je Europees burgerinitiatief om die 
reden mislukken, want na verificatie kan je telkens een aantal handtekeningen verliezen. 
Om dat te voorkomen, moet je ervoor zorgen dat je ruim boven de drempel uitkomt in meer 
dan zeven EU-lidstaten. 
 
De derde les die we tijdens de campagne hebben geleerd, is meertaligheid. Er zijn 24 
officiële talen in de Europese Unie en bovendien nog 60 regionale of minderheidstalen die 
door 50 miljoen burgers van de EU-lidstaten worden gesproken. Maak dus gebruik van het 
rijke talenerfgoed dat we binnen onze Europese Unie hebben. Wat hebben we bij onze 
campagne gedaan? We spraken mensen aan in hun taal en we zagen dat we veel meer 
weerklank vonden. Wanneer ik als Hongaar een Facebookadvertentie in het Hongaars zie, of 
als spreker van het Ladinisch, een gemeenschap van 41,000 sprekers, een tweet in mijn taal 
zie, niet alleen in het Italiaans, dan trekt dat mijn aandacht. In het nieuwe systeem voor het 
Europees burgerinitiatief kun je berichten in regionale talen versturen. Gebruik die 
mogelijkheid, ik zou erg blij geweest zijn als ons team dat had gehad tijdens de campagne. 
Helaas moesten wij het op de oude manier doen, via volgers op onze socialemedia-



accounts, en ook hier: gebruik het feit dat in verschillende landen verschillende platforms 
veel worden gebruikt. In het ene land is Twitter heel populair, in een ander Facebook, en in 
sommige landen bereik je mensen best via Instagram. Hou daar rekening mee en spreek de 
taal van je doelgroep. Dus: gebruik hun taal, schrijf zoals je denkt dat ze die boodschap op 
een positieve manier ontvangen en probeer er altijd ervoor te zorgen dat je met mensen 
aanspreekt, hen bij de zaak betrekt! Als we het forum voor het Europees burgerinitiatief 
tijdens de campagne hadden gehad, zou dat ons een sterke impuls hebben gegeven. We 
hadden mensen om hulp kunnen vragen, we hadden hen kunnen vragen om bepaalde 
teksten in hun eigen taal te vertalen, we hadden om ondersteuning kunnen vragen, of het 
nu om juridische steun ging of om ideeën die ervoor konden zorgen dat we in bepaalde 
lidstaten succes zouden boeken. Het zou echt hebben geholpen als we dat forum toen al 
hadden gehad. Ik ben dus echt heel erg blij dat het er nu is, en ben ook graag bereid uw 
initiatief met u te bespreken op het nieuwe forum van de Europese Commissie voor het 
Europees burgerinitiatief. 
 


